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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért olyan magas az OKJ vizsgák díja?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarországon  a  középfokú  végzettség  megszerzése  után,  mindenkinek  lehetősége  van  akár
nappali  tagozatos  iskolai  rendszerben  is  megszerezni  az  első  szakmai  képesítését,  az  Országos
Képzési Jegyzékben szereplő szakmák közül. Amennyiben valaki ingyenes képzésre jogosult, csak
minimális vizsgadíjat kell fizetnie, azonban teljesen más a helyzet, ha valaki önköltségi alapon vesz
részt egy OKJ képzésének, és szeretne egy plusz szakmát kitanulni. Ebben az esetben az állami
vizsgadíj elképesztően magas, és nem áll arányban a képzési költség nagyságával, noha az álamnak
örülnie kellene annak, ha valaki saját erőből és költségén képzi magát, nem pedig nyerészkedni a
vizsgadíjakon.  A vizsgadíj  szabályzat  szerint  a  vizsgadíjban bennefoglaltatik,  hogy hány ember
vizsgázik egy adott  időpontban,  a  vizsgabizottság tagjai  hányan vannak jelen,  mennyi  a  vizsga
időtartama, de még az elnök és a vizsgabizottság úti költsége is a vizsgázókat terheli. A legtöbb
esetben így 70-80 ezer forintos vizsgadíjakkal találkozhatunk, ami enyhén szólva is messze túlmutat
a  vizsgabiztosoknak  fizetendő  méltányos  "tiszteletdíj"  mértékén,  és  egyértelműen  a  "lehúzás"
kategóriájába tartozik. Arról nem is beszélve, hogy egy akkreditált tanfolyam elvégzése nélkül nem
is lehet vizsgára jelentkezni. Amennyiben kellően komoly lenne egy ilyen OKJ vizsga, akkor nem
lenne  indok  kizárni,  hogy  kellő  szakmai  ismerettel  rendelkező  személyek  bejelentkezhessenek
közvetlenül is egy ilyen állami vizsga letételére!

Fenitek miatt kédezemem Miniszter Urat, hogy valóban reálisnak tartja-e, hogy ilyen magasak a
vizsgadíjak egy OKJ-s állami vizsgán? 

Szándékoznak-e a jövőben a vizsgadíjakat felülvizsgálni? 

Miért nincsen lehetőség arra, hogy valaki kötelező tanfolyam elvégzése nélkül, megfelelő gyakorlat



birtokában bejelentkezzen egy OKJ-s vizsgára?

Fenti kérdésekre várom megnyugtató és érdemi válaszait!
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